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Plats och tid Kommunhuset, onsdag 17 september 2014, kl. 13.30 – 15:50 

  

Beslutande  Monica Pettersson (M), ordf § 154-159 

Anders Bergman (FP) ordf § 137-153 

Annika Andersson Ribbing (S) 

Peter Frej (M) 

Stefan Dozzi (KD) 

 

Malin Åberg Aas (MP) 

Nils-Erik Särnbrink (S) 

Sandro Wennberg (S) 

 

Tjg ersättare 

 

 

Övriga ersättare 

Deshira Flankör (M), § 137-159 

Fredrik Sneijberg (FP), § 137-153 

 

Fredrik Sneijberg (FP) § 154-159 

Olle Markstedt (FP) 

Per-Olof Fransson (KD) 

Filip Joelsson (MP), § 137-159 

Mikael Lindström (S), § 137-159 

 

Kenneth Ernstedt (S) 

Mats Skoglund (V) 

    

Övriga deltagare Stellan Folkesson 

Maria Larsson Ajne 

Marie Näslund 

 

 

Utses att justera Annika Andersson Ribbing (S) 

 

Justeringens tid och 

plats 

Tisdag den 23 september 2014 på Kommuntorget, Skogsbo 

 

Protokollet innehåller  §§ 137 – 159 

 

 

Underskrifter Sekreterare ......................................................................... 
    Marie Näslund 

 

  Ordförande ......................................................................... 
   Anders Bergman Monica Pettersson 

 

  Justerande ......................................................................... 
    Annika Andersson Ribbing 

 

 

 

Anslag om justering uppsatt 2014- 

 

Anslaget skall nedtas 2014- 

 

  Underskrift ......................................................................... 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 137 

Delårsrapport per 30 juni samt budgetuppföljning 2 (BUP 
2) 2014 för kommunen 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 

1. Delårsrapporten godkänns. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

2. Kommunstyrelsen betonar vikten av budget i balans. 
 
Beslutsnivå 

Pkt l Kommunfullmäktige 

Pkt 2 Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Per den 30 juni 2014 redovisas delårsrapport, innehållande bl a bokslut för 

första halvåret, prognos för helåret (BUP 2) samt uppföljning av mål och 

uppdrag (särskilda bilagor). Delårsbokslutet visar ett ekonomiskt resultat på+ 

35,8 mnkr för första halvåret, helårsprognosen pekar på ett resultat för 2014 

på+ 42,8 mnkr. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Delårsrapport per 30 juni samt budgetuppföljning 2 (BUP 2) 

2014 för kommunen, 2014-08-28. 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0229 Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 138 

Delårsbokslut Kommunstyrelsen 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

Delårsbokslut för kommunstyrelsen godkänns. 
 
Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Delårsbokslutet för kommunstyrelsen omfattar verksamheter inom 

kommunledningskontor, politisk ledning, näringsliv och turism, fastigheter 

KLK, fastigheter SBK samt Storstockholms brandförsvarsförbund. Utöver 

delårsrapport för dessa verksamheter omfattar redovisningen även en samlad 

mål- och uppdragsuppföljning för nämnder och styrelser i kommunen. 

Delårsbokslutet för kommunstyrelsen föreslås godkännas. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Delårsbokslut Kommunstyrelsen, 2014-08-19. 

 
Sändlista 

KLG 

Ekonomiavdelningen 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0229 Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 139 

Delårsbokslut Kommunfullmäktige 

 

Kommunstyrelsens beslut 
 

Delårsbokslut för kommunfullmäktige m.fl. godkänns. 
 
Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Delårsbokslutet för kommunfullmäktige m.fl. omfattar verksamheter inom 

kommunfullmäktige, partistöd, utbildningsbidrag, politiska sekreterare, 

revision samt valnämnd. Utöver delårsrapport för dessa verksamheter omfattar 

redovisningen även en samlad mål- och uppdragsuppföljning för nämnder och 

styrelser i kommunen. Delårsbokslutet för kommunstyrelsen föreslås 

godkännas. Delårsbokslutet för kommunfullmäktige rn. fl. föreslås godkännas. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Delårsbokslut Kommunfullmäktige, 2014-08-19. 

 
Sändlista 

KLG 

Ekonomiavdelningen 
 

____________ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 140 

Finansrapport per den 30 juni 2014 

 

Kommunstyrelsens beslut 
 

Rapporten godkänns. 
 
Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

I enlighet med finanspolicyn överlämnas härmed finansrapport per 2014-06-30. 

Av rapporten framgår bl a att under första halvåret sjönk kommunens 

(internbankens) låneskuld marginellt, med 12,6 mnkr till drygt l 425 mnkr. 

Samtidigt har Värmdö Bostäder AB:s upplåning stigit med 31 5 mnkr till 630 7 

mnkr beroende på nyupplåning i samband med byggnation av 

bostadsfastigheter i Västra Mörtnäs. Snitträntan i internankens låneportfölj 

sjönk under första halvåret 2014, jämfört med helåret 2013 med drygt 0,3 % till 

2,49 %. Ca en tredjedel av kommunens lån förfaller till återbetalning inom tolv 

månader. 

 

Under loppet av några ta år har Kommuninvest blivit en mycket betydelsefull 

långivare till kommunen. Emellertid har några bankers konkurrenskraft stärkts 

något under senare tid. Kommuninvest och Nordea har f n i stort sett lika stora 

andelar av kommunens låneportfölj, vardera drygt 42 % och 600 mnkr. 

Kommunkoncernen har under en tid haft viss överlikviditet, varför likvida 

medel, l 00 mnkr, har tillfälligt placerats i en särskild räntefond. Internbankens 

agerande under det gångna halvåret har legat i linje med kommunens policy 

och riktlinjer for finanshanteringen. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Finansrapport per den 30 juni 2014, 2014-08-22. 

 
Sändlista 

KF 

Ekonomiavdelningen 

 

____________ 
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Dnr 13KS/0648 Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 141 

Godkännande av markanvisningsavtal gällande 
Seglarbyn 

 

Kommunstyrelsens förslag 
 

1. Besqab Mark AB utses till vinnare i markanvisningstävlingen för 

Seglarbyn. 

2. Köpeavtal mellan Värmdö kommun och Besqab Mark AB avseende 

överlåtelse av fastigheten Gustavsberg 1:192 godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunen har genomfört en anbudstävling för att förvärva och uppföra 

bostäder inom fastigheten “Seglarbyn” i Gustavsberg. Byggrätten omfattar 

3500 kvm bruttoarea ovan mark i en våning. Markanvisningen pågick under ca 

5 veckor under våren 2014 och var öppen för samtliga anbudsgivare som 

ansågs ha ekonomisk förmåga samt erfarenhet av att genomföra liknande 

projekt. Fyra anbud kom in inom utsatt tid. En av anbudsgivarna lämnade inget 

anbud utan efterfrågade detaljplaneändring vilket inte är aktuellt. Denna 

anbudslämnare har därför inte deltagit i den fortsatta processen. Anbudsgivarna 

fann det svårt att uppskatta kostnader för ev. sanering eller andra åtgärder till 

följd av föroreningar i mark, och hade därmed svårt att uppskatta värdet på 

fastigheten. Tre av anbudsgivarna gavs därför möjlighet att återkomma med 

nya anbud under den nya förut sättningen att kommunen ansvarar för utförande 

och kostnader för sanering. Tre anbud inkom under den förnyade anbudstiden. 

 

Besqab Mark AB var den anbudsgivare som inkom med den högsta 

köpeskillingen och förvaltningen föreslår att Besqab Mark AB utses till vinnare 

i markanvisningstävlingen för Seglarbyn och att ett köpeavtal mellan Värmdö 

kommun och Besqab Mark AB avseende överlåtelse av fastigheten 

Gustavsberg 1:192 godkänns. 

 

Förslag till beslut innebär att kommunen får en intäkt på 21 700 000 kr samt att 

kommunen ansvarar för och står för kostnader förknippade till den arkeologisk 

förundersökning som ska genomföras samt eventuella följdåtgärder som kan 

bli nödvändiga. 

 

Totalt inkom tre anbud i den nya omgången enligt följande: 

Anbudsgivare 1. 21 000 000 

Anbudsgivare 2. 21 700 000 

Anbudsgivare 4. 20 400 000 

 

Anbudsgivare 2 inkom med det högsta anbudet och avtal föreslås tecknas med 

Bolaget. 
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Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Godkännande av markanvisningsavtal gällande Seglarbyn, 

2014-08-05. 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0058 Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 142 

Tilläggsavtal 2 till markanvisningsavtal mellan Peab och 
Värmdö kommun, Kvarnbergsterassen 

 

Kommunstyrelsens beslut 
 

Tilläggsavtal 2 till markanvisningsavtalet mellan Peab Bostad AB och Värmdö 

kommun för Kvarnbergsterrassen godkänns. 
 
Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen beslutade 2012-01-18, § 25 att anvisa markområdet, kallat 

Kvarnbergsterrassen, till Peab Bostad AB. Markområdet ligger inom 

fastigheterna Gustavsberg 2: l, 2:2 och 2:3 i Värmdö kommun. 

Markanvisningsavtalet innebar att Peab Bostad AB fram till 2013-06-30 hade 

option på att ensam förhandla med kommunen om överenskommelse om 

exploatering av anvisat markområde. Markanvisningsavtalet förlängdes sedan 

genom ett Tilläggsavtal (delegationsbeslut KS 2013-10-09 § 175) som gällde 

fram till2014-06-30. En löpande dialog kring exploatering och 

bostadsutformning har förts mellan kommunen och Peab sedan 

markanvisningsavtalet upprättades. Parallellt har förvaltningen haft i uppdrag 

(senast KSGU 2014-01-23 § 2) att vidare utreda trafiklösningar vid 

Kvarnbergsterrassen och centrum. Förvaltningen har valt att utreda trafiken vid 

kvarnbergsterassen och centrum ur ett helhetsperspektiv och inkludera frågor 

kring handel, bebyggelse och helhetsutformning. Tidplanen för detaljplanen 

har därmed också förskjutits. En ny trafiklösning inom anvisat område leder till 

ändrade förutsättningar för bebyggelsens möjliga placering. Förhandling 

mellan Peab och kommunen angående exploatering på platsen har inte varit 

fullt ut möjlig. Markanvisningsavtalet föreslås därför förlängas ytterligare 

genom Tilläggsavtal 2. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Tilläggsavtal 2 till markanvisningsavtal mellan Peab och 

Värmdö kommun, Kvarnbergsterassen, 2014-08-05. 

 
Yrkanden 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar att tilläggsavtal 2 till markanvisnings-

avtalet mellan Peab Bostad AV och Värmdö kommun inte godkänns. 

 

Peter Frej (M) yrkar avslag på Andersson Ribbing (S) yrkande och bifall till 

kontorets förslag. 
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Propositioner  

Ordföranden ställer proposition om styrelsen beslutar enligt kontorets förslag 

eller enligt Andersson Ribbings (S) yrkande och finner att styrelsen beslutar 

enligt kontorets förslag. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

 

Mats Skoglund (V) lämnar följande protokollsanteckning: 

”Redan när avtalet mellan Peab och Värmdö kommun tecknades var det 

olyckligt. Trots att förslaget ansågs undermåligt beslöt Värmdökoalitionen utse 

förslaget från Peab som vinnande förslag.  Majoriteten valde Peab då de lagt 

det högsta anbudet för markanvisningen. Därefter har förslaget omarbetats, 

vilket visar att det redan från början var ett ”omöjligt” förslag. I stället för att 

förlänga avtalet än en gång bör avtalet nu sägas upp. Värmdö kommun bör nu 

istället erbjuda marken till den exploatör som erbjuder sig att bygga 

klimatsmarta hyresrätter med rimliga hyror. Behovet av hyresrätter i Värmdö 

som hela regionen är betydande medan efterfrågan på bostadsrätter är 

begränsat.” 

 
Sändlista 

KLG 

Gustavsbergsutskottet 

 

____________ 
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Dnr 13KS/0603 Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 143 

Antagande av gång- och cykelplan för Värmdö kommun 

 

Kommunstyrelsens förslag 
 

Förslaget till gång- och cykelplan för Värmdö kommun godkänns. 
 
Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Värmdö kommun saknar ett sammanhängande gång- och cykelvägnät Som en 

del i att skapa en långsiktigt hållbar utveckling har en gång- och cykelplan 

(GC-plan) utformats med syfte att öka andelen gående och cykelburen trafik i 

kommunen. Denna målsättning ska i huvudsak realiseras genom att bygga ut 

ny infrastruktur samt förbättra befintliga gång- och cykelvägar. 

Översiktsplanen för 2012-2030 anger att kommunen ska ha ett väl utbyggt 

gång- och cykelvägnät som knyter ihop centra, bostadsområden, skolor och 

servicefunktioner. En gång- och cykelplan bedöms starkt kunna bidra till att 

realisera Vision Värmdö 2030 och översiktsplanens vision om ett långsiktigt 

hållbart samhälle och bör därför godkännas. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Antagande av gång- och cykelplan för Värmdö kommun, 

2014-08-15. 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S), Anders Bergman (FP), Malin Åberg-Aas (MP) och 

Stefan Dozzi (KD) yrkar bifall till kontorets förslag. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om styrelsen beslutar enligt kontorets förslag 

och finner att styrelsen beslutar enligt kontorets förslag. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Olle Markstedt (FP) lämnar följande ersättaryttrande. 

 

”Som ett tillägg till en mycket bra cykelplan bör läggas en vision om att utöka 

cykelvägar för att därmed främja Värmdö som semestermål för cykelturism. 

Det fordras endast marginell utbyggnad av cykelvägar kompletterat med 

cykelfärjor mellan t ex Aborrkroken-Kalsvik-Saltarö och Ingarö-

Långstrandsudd. Åtgärden skulle medföra stora möjligheter för cykelturister att 

nå perifera, natursköna och bilfria delar av Värmdö. Ökad turism medför fler 

arbetsplatser inom kommunen vilket ligger i linje med Vision 2030. 

Förvaltningen bör ges i uppdrag att beräkna intäkter från ökad turism för att 

därigenom kanske kan forcera VA utbyggnad och cykelvägar.” 

 

 



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 12 av 32 

Kommunstyrelsen 2014-09-17 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0083 Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 144 

VA-planering 2014 

 

Kommunstyrelsens förslag 
 

Förslag till VA-översikt, VA-policy och VA-plan godkänns inför antagande av 

kommunfullmäktige. I och med antagandet upphör VA-policy 2008 att gälla. 
 
Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beslutade våren 2013 förvaltningen i uppdrag att 

genomföra en vattenplanering för att kommunen ska få ett strategiskt underlag 

för VA-utbyggnad och tillsyn av enskilda avloppsanläggningar. 

Vattenplaneringen har resulterat i en VA-översikt, en VA-policy samt en VA-

plan. Plandokumentet utgör tillsammans basen i den vattenförvaltning som 

kommunen är ålagd att genomföra för att säkerställa god kemisk och ekologisk 

status på yt- och kustvatten till 2015 respektive 2021. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Va-Planering 2014, 2014-08-04. 

 
Yrkanden 

Malin Åberg-Aas (MP) yrkar bifall till kontorets förslag. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om styrelsen beslutar enligt kontorets förslag 

och finner att styrelsen beslutar enligt kontorets förslag. 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0254 Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 145 

Nya överenskommelser om mottagning av 
ensamkommande barn och nyanlända 

 

Kommunstyrelsens förslag 

Följande överenskommelse tecknas mellan Värmdö kommun och 

Migrationsverket 

 

1. Överenskommelse om 9 boendeplatser för asylsökande 

ensamkommande barn. 

2. Överenskommelse om mottagande av 7-22 nyanlända som anvisas 

boende i kommunen av Arbetsförmedlingen eller Migrationsverket 

3. Överenskommelse om 50 boendeplatser för ensamkommande barn med 

permanent uppehållstillstånd. 
 
Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Värmdö kommun och Länsstyrelsen i Stockholm har förhandlat om nya 

överenskommelser med Migrationsverket som innebär ett utökat mottagande 

av ensamkommande asylsökande barn och nyanlända. Kommunen 

tillhandahåller 9 boendeplatser får ensamkommande asylsökande barn och 50 

boendeplatser får ensamkommande barn med permanent uppehållstillstånd. 

Överenskommelse sluts också om mottagande av 7-22 nyanlända. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Nya överenskommelser om mottagning av ensamkommande 

barn och nyanlända, 2014-08-12. 

 
Yrkanden 

Stefan Dozzi (KD), Mikael Lindström (S), Filip Joelsson (MP) och Anders 

Bergman (FP) yrkar bifall till kontorets förslag. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om styrelsen beslutar enligt kontorets förslag 

och finner att styrelsen beslutar enligt kontorets förslag. 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0345 Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 146 

Överenskommelse om samverkan, Slussen 

 

Kommunstyrelsens beslut 
 

Ärendet återremitteras. 

 
Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Slussenanläggningen ska rivas, vilket bland annat innebär att befintlig 

bussterminal omlokaliseras till Katarinaberget. Stadsbyggnadskontoret i 

Stockholms stad genomför ett nytt planarbete efter att tidigare detaljplan 

upphävts av mark- och miljööverdomstolen. Den nya bussterminalen beräknas 

vara färdig under 2021. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Överenskommelse om samverkan, Slussen, 2014-08-13. 

 
Sändlista 

KLG 

 

____________ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 147 

Skrivelse från Annika Andersson Ribbing (S) 

 

Kommunstyrelsens beslut 
 

Skrivelsen återremitteras till förvaltningen för beredning. 

 
Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Annika Andersson Ribbing (S) inkom den 29 augusti 2014 med en skrivelse till 

angående planföreläggande för Slussen. 

 
Handlingar i ärendet 

Skrivelse, Begäran om planföreläggande för Slussen, 2014-08-29. 

 
Sändlista 

KLG 

 

____________ 
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Dnr 13KS/0596 Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 148 

Utökning av antalet bostäder lämpliga för äldre inom 
Värmdö Bostäder AB (återrapportering av uppdrag) 

 

Kommunstyrelsens förslag 
 

Värmdö Bostäder AB:s redovisning av uppdraget noteras. 
 
Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige har, i samband med redovisning av ärende om framtidens 

äldreomsorg i Värmdö kommun, uppdragit åt Värmdö Bostäder AB (VBAB) 

att dels utreda hur antalet tillgängliga bostäder, lämpliga för äldre, kan utökas i 

bolagets bestånd samt dels ta fram förslag på var trygghetsboende kan 

inkorporeras i bolagets kommande bestånd. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Utökning av antalet bostäder lämpliga för äldre inom Värmdö 

Bostäder AB, 2014-08-13. 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 149 

Ändring av firma och styrelse mm i kommunalt bolag 

 

Kommunstyrelsens förslag 
 

1. Bolaget Kummeln 4 AB ska ha firman Fastigheten Gustavsberg 1:315 

AB. 

2. Till styrelseledamot utses kommundirektör Stellan Folkesson samt 

suppleant ekonomichef Hans Ivarsson, i avvaktan på vidare försäljning 

av bolaget. 

3. Till revisor utses Bo Ädel. 
 
Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

1 enlighet med exploateringsavtal rörande Fabriksstaden är kommunen i färd 

med att förvärva mark från Landvik och Dahlkoncernen, i form av ett 

aktiebolag, såsom verkställelse av tidigare fattade beslut av 

kommunfullmäktige och kommunstyrelsen. Avsikten är att i nästa steg sälja 

bolaget vidare till Stenakoncernen, för produktion av hyresrätter. Under tiden 

behöver vissa aktiebolagsrättsliga åtgärder vidtas. Det handlar om att utse 

styrelse och revisor samt att ändra bolagets firma (namn). 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Ändring av firma och styrelse mm i kommunalt bolag, 2014-

08-12. 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0236 Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 150 

Rapportering av socialnämndens beslut ej verkställda 
inom tre månader, kvartal 1 år 2014 

 

Kommunstyrelsens förslag 
 

Socialnämndens redovisning av beslut ej verkställda inom tre månader för 

kvartal 1 år 2014 godkänns. 
 
Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Enligt socialtjänstlag ska socialnämnden rapportera beslut som inte verkställts 

inom tre månader från beslut till Inspektionen för vård och omsorg (IVO), 

revisorer och kommunfullmäktige. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Rapportering av socialnämndens beslut ej verkställda inom 

tre månader, kvartal 1 år 2014, 2014-03-04. 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0236 Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 151 

Rapportering av finansieringsnämnden för äldreomsorgs 
beslut ej verkställda inom tre månader, kvartal 1 år 2014 

 

Kommunstyrelsens förslag 
 

Finansieringsnämndens för äldreomsorgs redovisning av beslut ej verkställda 

inom tre månader för kvartal 1 år 2014 godkänns. 
 
Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Enligt socialtjänstlag ska finansieringsnämnden för äldreomsorg rapportera 

beslut som inte verkställts inom tre månader från beslut till Inspektionen för 

vård och omsorg (IVO), revisorer och kommunfullmäktige. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Rapportering av finansieringsnämnden för äldreomsorgs 

beslut ej verkställda inom tre månader, kvartal 1 år 2014, 2014-03-04. 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0362 Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 152 

Medverkan i Stockholm archipelago 

 

Kommunstyrelsens beslut 
 

Avtal om medverkan i Stockholm archipelago under åren 2015-2017 tecknas. 
 
Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Värmdö kommun föreslås delta i ett planerat regionalt samverkansprojekt, 

Stockholm archipelago, som syftar till att stärka besöksnäringen i Stockholms 

skärgård. Projektet innebär en fördjupad samverkan och fortsättning på 

Skärgårdsstrategin där Värmdö kommun har deltagit sedan 2012. Förslaget 

innebär ett ekonomiskt åtagande för kommunen om 150 000 kr per år under 

avtalstiden 2015-2017. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Medverkan i Stockholm archipelago, 2014-08-06. 

 
Sändlista 

Näringslivsenheten 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0389 Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 153 

Dialog för översyn av skolorganisationen 

 

Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Processbeskrivningen godkänns. 

2. Kommundirektören ges i uppdrag att genomföra dialogen enligt 

förslaget. 
 
Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen har, baserat på resultatet i den lokala folkomröstningen om 

organisationen av de kommunala grundskolorna, föreslagit en brett genomförd 

dialog. Detta föreslås genomföras med berörda föräldrar och elever samt 

skolpersonal som huvudsaklig målgrupp. Den föreslagna processen innefattar 

en kombination av information webbenkät, stormöten samt lokala skoldialoger. 

Sammanställning av synpunkter och slutsatser av medborgardialogen 

presenteras under våren 2015 som beslutsunderlag för kommunens fortsatta 

arbete. Eventuella beslut som tas med anledning av organisationsöversynen kan 

som tidigast träda i kraft till höstterminen 2016. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Dialog för översyn av skolorganisationen, 2014-09-02. 

 
Yrkanden 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar på bifall till kontorets förslag med tillägg 

som punkten 3 att ”Prioritera processen för Kyrkskolan och Skärgårdsskolan så 

att eventuella förändringar kan genomföras till höstterminen 2015. 

 

Deshira Flankör (M) yrkar bifall till kontorets förslag och avslag på Andersson 

Ribbings yrkande. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om styrelsen beslutar enligt kontorets förslag 

och finner att styrelsen beslutar enligt kontorets förslag. 

 

Ordföranden ställer proposition om styrelsen beslutar att bifall Andersson 

Ribbings tilläggsyrkande som punkten 3 eller avslå densamma. Ordföranden 

finner att styrelsen beslutar att avslå Andersson Ribbings tilläggsyrkande. 

 

Votering begärs. 

 

De som beslutar att avslå Andersson Ribbings tilläggsyrkande röstar ja, de som 

beslutar att bifalla Andersson Ribbings tilläggsyrkande röstar nej. 

 

Deshira Flankör (M) – JA, Peter Frej (M) – JA, Filip Joelsson (MP) – JA,  
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Stefan Dozzi (KD) – JA, Fredrik Sneijberg (FP) – JA, Malin Åberg Aas (MP) – 

JA och Anders Bergman (FP) – JA, 

 

Annika Andersson Ribbing (S) – NEJ, Nils-Erik Särnbrink (S) – NEJ, Sandro 

Wennberg (S) – NEJ och Mikael Lindström (S) – NEJ. 

 

Med 7 ja-röster mot 4 nej-röster beslutar kommunstyrelsen att avslå Andersson 

Ribbings (S) tilläggsyrkande. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen lämnar följande skriftliga reservation: ”Hösten 2012 drev den 

politiska majoriteten igenom ett beslut om ny skolorganisation trots stark kritik 

från både elever, föräldrar och personal. Vi socialdemokrater var kritiska till 

stora brister i beslutsunderlagen beträffande bland annat elevunderlag och 

prognosticerade kostnader/besparingar.  

 

Beslutet forcerades trots att stora grupper föräldrar signalerade starkt missnöje. 

Bristen på dialog och kommunikation var i sig en negativ ingrediens i 

hanteringen. Beslutet ledde till att föräldrar startade ett sk. folkinitiativ och 

samlade in nästan fyra tusen namnunderskrifter. Dessa inlämnades i juni 2013. 

Först ett antal månader senare togs beslut att folkomröstning skulle 

genomföras. I slutet av maj, i samband med EU-valet och nästan ett år efter 

namninsamlingens överlämnande, genomfördes folkomröstningen. Utslaget 

blev tydligt. 75% ja, 12% nej och 12% blankröster.  

 

Trots detta valde återigen majoriteten att dröja med besked om vad resultatet 

skulle leda till. Nu, i september, efter ordinarie kommunval, redovisas ett 

förslag till process som omöjliggör förändringar också till nästa hösttermin. De 

många som engagerat sig i frågan ser åren gå och sina barns möjligheter till en 

annan lösning omintetgöras.  

 

Vi socialdemokrater menar att kommunen mycket väl skulle kunna prioritera 

denna fråga så att tempot kunde vara högre, utan att ge avkall på en ordentlig 

dialog. Det är orimligt att en felhanterad fråga kan få sin justering först fyra år 

senare. Därför har vi yrkat att kommunen prioriterar processen för Kyrkskolan 

och Skärgårdsskolan så att förändringar kan göras från ht -15.” 

 

Till protokollet antecknade ersättaren Mats Skoglund (V) att, i fall han haft 

rösträtt, skulle röstat för det socialdemokratiska yrkandet/förslaget.  

 
Sändlista 

KLG 

 

____________ 
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Dnr 13KS/0250 Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 154 

Remiss angående undantag för kompletteringsåtgärder 
inom strandskydd 

 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen antar följande yttrande över remiss angående undantag för 

kompletteringsåtgärder inom strandskydd: 
 

Värmdö kommun vill inte föreslå Länsstyrelsen i Stockholms län att införa 

undantag för kompletteringsåtgärder enligt 7 kap 17 § punkt 1 i MB i 

ytterskärgården. Värmdö kommun vill ha ett fortsatt starkt strandskydd. Att 

införa undantaget enligt 7 kap 17 § MB punkten 1 också i ytterskärgården 

skulle innebära en uppluckring av strandskyddet inom Värmdö kommun även 

om möjligheten till den här typen av undantag finns beskriven i Miljöbalken. I 

en kommun med så starkt tryck på ny bebyggelse i strandnära områden som 

råder inom Värmdö kommun ska dispens ska sökas enligt Miljöbalken 7 kap 

18 § och dess underparagrafer utan undantag enligt 17 §.” 
 
Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Länsstyrelsen föreslår att undantag från kravet på dispens från bestämmelser 

om strandskydd ska gälla för kompletteringsåtgärder inom 15 meter från 

huvudbyggnad men inte närmre strandlinjen än 25 meter samt inom tomtplats. 

Undantaget föreslås gälla för länet utom för del av ytterskärgården. Med del av 

ytterskärgården avser länsstyrelsen här området öster om en linje dragen väster 

om kommunens större öar. Värmdö kommun anser att undantaget ska gälla 

inom hela kommunen. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Remiss angående undantag för kompletteringsåtgärder inom 

strandskydd, 2014-08-27. 

 
Yrkanden 

Malin Åberg-Aas (MP) och Filip Joelsson (MP) yrkar på att  

”Värmdö kommun har beretts tillfälle att senast den 1 oktober lämna 

synpunkter på länsstyrelsens förslag att undanta delar av kommunen från krav 

på strandskyddsdispens för vissa kompletteringsåtgärder. Värmdö kommun har 

följande synpunkter:  

 

Värmdö kommun vill inte föreslå Länsstyrelsen i Stockholms län att införa 

undantag för kompletteringsåtgärder enligt 7 kap 17 § punkt 1 i MB i 

ytterskärgården. Värmdö kommun vill ha ett fortsatt starkt strandskydd. Att 

införa undantaget enligt 7 kap 17 § MB punkten 1 också i ytterskärgården 

skulle innebära en uppluckring av strandskyddet inom Värmdö kommun även 

om möjligheten till den här typen av undantag finns beskriven i Miljöbalken. I 
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en kommun med så starkt tryck på ny bebyggelse i strandnära områden som 

råder inom Värmdö kommun ska dispens ska sökas enligt Miljöbalken 7 kap 

18 § och dess underparagrafer utan undantag enligt 17 §.” 

 

Socialdemokraterna yrkar bifall till Mp:s förslag till yttrande. 

 

Peter Frej (M), Stefan Dozzi (KD) och Anders Bergman (FP) yrkar bifall till 

kontorets förslag till yttrande. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om styrelsen beslutar att bifalla kontorets 

förslag till yttrande eller om styrelsen beslutar att bifalla MP:s och S förslag till 

yttrande. Ordföranden finner att styrelsen beslutar att bifall kontorets förslag 

till yttrande. 

 

Votering begärs. De som bifaller kontorets förslag till yttrande röstar ja, de som 

bifaller MP och S förslag till yttrande röstar nej. 

 

Peter Frej (M) – Ja, Deshira Flankör (M) – Ja, Anders Bergman (FP) – Ja, 

Stefan Dozzi (KD) – Ja och Monica Pettersson (M) – Ja. 

 

Filip Joelsson (MP) – Nej, Malin Åberg-Aas (MP) – Nej, Annika Andersson 

Ribbing (S) – Nej, Nils-Erik Särnbrink (S) – Nej, Sandro Wennberg (S) – Nej 

och Mikael Lindström (S) – Nej. 

 

Med 6 nej-röster mot 5 ja-röster beslutar styrelsen att bifalla MP och S förslag 

till yttrande. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Moderaterna reserverar sig till förmån för följande yttrande: 

 

”Värmdö kommun anser att föreslaget är bra, men att det ska gälla inom hela 

kommunen utom inom områden med områdesskydd enligt miljöbalken där 

beslut fattas av länsstyrelsen. Värmdö kommun anser bland annat att det inte är 

berättigat att räkna de större öarna i kommunen till ytterskärgården i detta 

avseende. De är enligt översiktsplanen kärnöar till vilka utvecklingen i 

skärgården ska koncentreras. Begränsningarna i bestämmelsen, främst 

avståndet 25 meter till strandlinjen, ger möjlighet till fri passage och 

undvikande av exploatering i den känsliga strandzonen. Värmdö kommun 

anser att ett undantag för kravet på dispens för kompletteringsåtgärder inom 15 

meter från huvudbyggnad men inte närmre strandlinjen än 25 meter samt inom 

tomtplats är entydigt och underlättar hanteringen av strandskyddsärenden utan 

att äventyra strandskyddet. Genom att införa undantaget minska mängden 

ärenden radikalt, eftersom en stor andel av strandskyddsärendena gäller 

kompletteringsåtgärder inom tomtplats. Det är en fördel både för medborgarna 

och kommunen” 
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Folkpartiet lämnar följande protokollsanteckning: 

”Värmdö kommun anser att föreslaget är bra, men att det ska gälla inom hela 

kommunen utom inom områden med områdesskydd enligt miljöbalken där 

beslut fattas av länsstyrelsen. Värmdö kommun anser bland annat att det inte är 

berättigat att räkna de större öarna i kommunen till ytterskärgården i detta 

avseende. De är enligt översiktsplanen kärnöar till vilka utvecklingen i 

skärgården ska koncentreras. Begränsningarna i bestämmelsen, främst 

avståndet 25 meter till strandlinjen, ger möjlighet till fri passage och 

undvikande av exploatering i den känsliga strandzonen. Värmdö kommun 

anser att ett undantag för kravet på dispens för kompletteringsåtgärder inom 15 

meter från huvudbyggnad men inte närmre strandlinjen än 25 meter samt inom 

tomtplats är entydigt och underlättar hanteringen av strandskyddsärenden utan 

att äventyra strandskyddet. Genom att införa undantaget minska mängden 

ärenden radikalt, eftersom en stor andel av strandskyddsärendena gäller 

kompletteringsåtgärder inom tomtplats. Det är en fördel både för medborgarna 

och kommunen” 

 

Till protokollet antecknade ersättaren Mats Skoglund (V) att, i fall han haft 

rösträtt, skulle röstat på Miljöpartiets yrkande.  

 
Sändlista 
 

____________ 
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Dnr 14KS/0320 Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 155 

Rekommendation avseende överenskommelse om 
kostnadsfördelning av läkemedel 

 

Kommunstyrelsens beslut 
 

Kommunstyrelsen godkänner förslaget till yttrande om kostnadsfördelning av 

läkemedel och läkemedelsnära produkter i särskilt boende för äldre mellan 

Stockholms läns landsting och länets kommuner. 
 
Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunförbundet Stockholms län har utarbetat ett förslag till 

kostnadsfördelning av läkemedel och läkemedelsnära produkter i särskilda 

boendeformer mellan Stockholms läns landsting och länets kommuner med 

syfte att skapa förutsättningar för en trygg och säker användning av 

produkterna. 1 bilagt yttrande framgår att Värmdö kommun inte har något att 

erinra mot förbundets förslag utan anser istället att en länsgemensam 

överenskommelse på ett ändamålsenligt sätt kommer att tydliggöra vilken aktör 

som står för det finansiella ansvaret och därigenom kan fokus riktas mot att 

höja kvaliteten i de verksamheter som berörs. Förslaget till yttrande föreslås 

därför att godkännas. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Rekommendation avseende överenskommelse om 

kostnadsfördelning av läkemedel, 2014-09-02. 

 
Yrkanden 

Nils-Erik Särnbrink (S) yrkar bifall till kontorets förslag. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om styrelsen beslutar enligt kontorets förslag 

och finner att styrelsen beslutar enligt kontorets förslag. 

 
Sändlista 

VOS 

FNÄ 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0289 Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 156 

Yttrande till Stockholms stad angående ”Revidering av 
vision 2030 – ett Stockholm i världsklass” 

 

Kommunstyrelsens beslut 
 

Förslag till yttrande godkänns. 
 
Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Stockholms stads och regionens snabba tillväxt ställer krav på strategiska 

överväganden för att kunna beakta den rad av utmaningar som följer av 

utvecklingen. I vision 2030 målar Stockholm upp en bild av en stad i 

världsklass. En trygg och sammanhållen stad med väl utvecklad service och 

infrastruktur samt attraktiva bostadsmiljöer och mötesplatser. Stadens mål är 

att attrahera människor med trygga, öppna och välkomnande miljöer. Visionen 

är ett av Stockholms övergripande styrdokument på vilket staden baserar 

inriktningsmål, verksamhetsmål med mera. Visionen bygger på tidigare 

visions- och översiktsplanearbete samt på studier som framkomlighetsstrategin. 

Efter samråd kommer visionen att antas av Stockholms kommunfullmäktige. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Yttrande till Stockholms stad angående ”Revidering av vision 

2030 – ett Stockholm i världsklass”, 2014-08-27. 

 
Yrkanden 

Anders Bergman (FP) och Stefan Dozzi (KD) yrkar bifall till kontorets förslag 

till yttrande. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om styrelsen beslutar enligt kontorets förslag 

och finner att styrelsen beslutar enligt kontorets förslag 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Miljöpartiet deltar inte i beslutet. 

 

MP – PA 

 

Mats Skoglund (V) antecknade till protokollet att Vänsterpartiet i stället för 

Österleden/Östlig förbindelse prioriterar kollektivtrafik. 

 
Sändlista 

Stockholms stad 

KLG 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0205 Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 157 

Yttrande angående översyn av Mälardalsrådets utskott 

 

Kommunstyrelsens beslut 
 

Förslag till yttrande godkänns. 
 
Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Mälardalsrådets styrelse har beslutat se över rådets utskott. Indelningen i 

utskott har funnits under lång tid och frågan har rests om denna 

organisationsform fortfarande korresponderar med Mälardalsrådets uppdrag 

och verksamhet. Värmdö kommun förordar en lösning med mindre, men mera 

aktiva utskott. Utskotts formen ger ett mera direkt erfarenhetsutbyte mellan 

kommuner. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Yttrande angående översyn av Mälardalsrådets utskott, 2014-

07-22. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Miljöpartiet lämnar följande protokollsanteckningar: 

 
Sändlista 

kansliet@malardalsradet.se 
 

____________ 
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justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Dnr  Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 158 

Delgivningar 

 

 Informations- och prognosbrev angående asyl, Arbetsförmedlingen, 

2014-08-18 

 Landsbygdspolitiskt program 2014, Hela Sverige ska leva, 2014-08-25 

 

____________ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 159 

Delegationsbeslut 

 

 Avtal om lägenhetsarrende, 14KS/0391. 

 Placering av likvida medel, delegat Hans Ivarsson 

 Undantag från alkoholförbud i kommunens lokaler, delegat Stellan 

Folkesson 

 Förlängning av avtalets giltighetstid tjänstekoncession vuxenutbildning, 

delegat Stellan Folkesson, 2014-08-28 

 Avtal underhåll och support Procapita IFO, Tieto Sweden Healthcare & 

Welfare AB, delegat Stellan Folkesson, 2014-08-25 

 

____________ 

 


